
آرمان ملی: از دوم تیر ماه 1401 که ژوزه مورایس سرمربی 
سپاهان شد تا جمعه شب که رسماً این همکاری به پایان رسید 

( به طول انجامید.  863 )معادل 123 هفته و 2 روز
   اطلاعیه باشگاه 

مدیران باشگاه سپاهان بعد از چهارمین استعفای رسمی 
ژوزه مورایس سرمربی پرتغالی تیم فوتبال این باشگاه با جدایی 
او موافقت کردند. روز گذشته، باشگاه سپاهان در پی استعفای 
جمعه شب گذشته مورایس، اطلاعیه ای صادر کرد. این اطلاعیه 
ح زیر است: »به اطلاع هواداران عزیز می رساند در پی  به شر
استعفای رسمی شب گذشته آقای ژوزه مورایس پس از بازی 
ک، هیات مدیره باشگاه سپاهان بامداد  سپاهان و آلومینیوم ارا
امروز تشکیل جلسه داد و با بررسی جمیع جوانب با استعفای 
ایشان موافقت نمود. مقرر گردید در حال حاضر و تا تصمیمات 
بعدی، کادر فنی تیم با هدایت هوگو آلمیدا به کار خود ادامه 
دهد. باشگاه سپاهان لازم می داند از زحمات آقای ژوزه مورایس 

در طول دوران حضور خود در سپاهان تقدیر نماید.«
   چهارمین استعفا 

اولین استعفا بعد از بازی با شمس آذر در آخرین بازی نیم فصل 
لیگ بیست وسوم و در اعتراض به اجرای قانون سقف بودجه 
خ داد هرچند او  بود. دومین مرتبه قبل از بازی با آلومینیوم ر
در ایران ماندگار شد، دلیل آنهم اعتراضات گسترده هواداران 
روی سکوها بود. سومین استعفا نیز بعد از قهرمانی جام حذفی 
و پایان فصل اعلام شد. در نهایت او در نوزدهم تیر ماه 1403 به 
اصفهان بازگشت تا تیمش را آماده دیدار پلی آف مقابل شباب 
الاهلی امارات کند. حال پرسش اینجاست چرا در مقطع فعلی 
خلاف سه مرتبه گذشته استعفای سرمربی پرتغالی سپاهان 
پذیرفته شد؟ با توجه به تغییرات مدیریتی در باشگاه سپاهان و 
عدم همراهی هواداران، این باشگاه اصفهانی به این نتیجه رسید 
که ادامه همکاری به صلاح دو طرف نیست. ضمن اینکه به دلیل 
استعفای مکتوب سرمربی پرتغالی به لحاظ حقوقی و پرداخت 
غرامت هم فضا به نفع باشگاه ایرانی است. در چنین شرایطی و 
با توجه به زمان کم باقیمانده تا بازی شارجه و نساجی، آلمیدا 
حداقل تا 19 آبان ماه هدایت طلایی پوشان را برعهده خواهد 
گر آلمیدا بتواند در این دو دیدار و هشت روز کار را خوب  داشت. ا
پیش ببرد، نام او در لیست گزینه های احتمالی هدایت سپاهان 
گرفت. بررسی های تسنیم نشان می دهد در  جای خواهد 
مقطع فعلی و تا این لحظه نام جواد نکونام در لیست گزینه های 
گذاری هدایت سپاهان وجود ندارد. همچنین محرم نویدکیا  وا
که یکی از اسطوره های باشگاه سپاهان به شمار می آید، این روزها 
در تیمی مشغول به کار نیست و به همین خاطر نامش طبیعتاً در 

بین گزینه های هدایت طلایی پوشان قرار می گیرد. 
   صحبت چرخابی

گفت وگو با تسنیم، در مورد موافقت  حسین چرخابی در 
باشگاه سپاهان با استعفای ژوزه مورایس، اظهار داشت: من 
امروز می خواهم صحبتی انجام بدهم که به نفع فوتبال ایران 
باشد. یک لحظه فضای کلی فوتبال ایران را در نظر بگیرید. در 
حال حاضر بعضی تیم ها 10 بازی به میدان رفتند و برخی تیم ها 

دیدار معوقه دارند. بررسی کنید چند سرمربی از کارشان برکنار 
شدند؟ چند مربی که اصلاً به مارکوپولو تبدیل شدند. وی افزود: 
دلیل این تغییرات زیاد سرمربیان، این است که باشگاه های 
ایرانی از مدیران ورزشی استفاده نمی کنند. وقتی مدیر ورزشی 
نباشد با وضعیت باشگاه آشنا نیست، از کار مدیریت سررشته 
ندارد و مسیر را درست پیش نمی رود. به نظرم باشگاه های ایرانی 
باید کمیته فنی داشته باشند تا درباره مسائل مختلف صحبت 
خ می دهد  کنند، از فلسفه بازی گرفته تا اینکه وقتی اشکالی ر
کسی است؟ آیا سرمربی مقصر است یا تقصیرات  مقصر چه 
برعهده کادر فنی و مدیران باشگاه است؟ در کل فوتبال ما 
اولین کسی که فدا می شود، سرمربی است. پیشکسوت باشگاه 
سپاهان تصریح کرد: در حال حاضر سپاهان صدرنشین لیگ برتر 
است، اما در لیگ قهرمانان آسیا 2 نتیجه نگرفته. الان تیم قرار 
گر به جای هیات مدیره  است به مصاف شارجه امارات برود. من ا
سپاهان بودم حداقل در این دیدار مورایس را متقاعد می کردم 
در کنار تیم حضور داشته باشد. »آیا مدیریت رفتاری مورایس در 
مواجهه با بازیکنان سپاهان ضعیف بود؟«، چرخابی در پاسخ 
به این سؤال یادآور شد: برای ارزیابی چنین موضوعی باید کنار 
و همراه تیم باشیم. البته من قبول دارم نیمکت تیم سپاهان 
شلوغ بود و مدیریت مورایس در این قبال خوب نبود، اما من در 
تمرین و فضای سپاهان نبودم و عادلانه نیست که بخواهم در 
مورد نحوه مدیریت رفتاری او با بازیکنان صحبت کنم. چرخابی 
راجع به نقاط قوت مورایس در طول دوران همکاری اش با 
سپاهان تصریح کرد: یکی از نقاط قوت او توجه ویژه به تمرینات 
بود و در این دو فصل و خُرده ای به دلیل توجه به تمرینات از 
ترکیب های مختلف زیادی استفاده می کرد. وی درباره نقاط 
ضعف سرمربی پرتغالی سابق طلایی پوشان هم خاطر نشان کرد: 
یکی از مشکلات بزرگ فنی این تیم نداشتن انسجام دفاعی بود. 

در واقع فلسفه آقای مورایس بازی تهاجمی بود.
   نظر کربکندی

رسول کربکندی در گفت وگو با تسنیم، درباره استعفای ژوزه 
مورایس از سرمربیگری سپاهان که در نهایت با موافقت مدیران 
این باشگاه همراه شد، گفت: سپاهان در فوتبال ایران یک 
باشگاه حرفه ای است که هر فصل سرمایه گذاری وسیعی انجام 
می دهد و مشکلی هم از لحاظ امکانات، مسائل مالی، بازیکن، 
کادر فنی و... ندارد. به همین دلیل انتظارات از این تیم بالاست، 
ولی سپاهان در دو سال گذشته موفقیتی در لیگ برتر به دست 
نیاورد و در جام حذفی هم در شرایطی قهرمان شد که تیم های 
بزرگ حذف شده بودند. این تیم در لیگ قهرمانان آسیا هم 
نتایج خوبی نگرفت و در لیگ برتر امسال نیز هنوز با تیم های 
مدعی بازی نکرده است. وی ادامه داد: این طبیعی بود که در 
نهایت طاقت هواداران تمام شد و من شنیدم که در بازی دیروز 
ک شعارهایی سر داده شد. در این مدت هم که  با آلومینیوم ارا
مورایس هدایت سپاهان را برعهده داشت، هواداران این تیم 
حوصله به خرج دادند و با توجه به جوی که ایجاد شده بود، در 
نهایت این مربی تصمیم به استعفا گرفت. مورایس یک مربی 
گر بحث قرارداد سنگین این مربی نبود، حتی  گرانقیمت بود و ا
باشگاه در ابتدای فصل با این مربی قطع همکاری می کرد. در 
مجموع مورایس در سپاهان مربی موفقی نبود و این در حالی 
که مبلغ قرارداد او با دستیارانش بسیار سنگین بود.  است 
کثر هواداران سپاهان در صفحه رسمی  کربکندی در مورد اینکه ا
این باشگاه خواهان بازگشت محرم نویدکیا شده اند، گفت: 
نویدکیا عملکرد خوبی در مس رفسنجان داشت و زمانی که در 
سپاهان بود هم تیمش خوب فوتبال بازی می کرد. نکته مهم 
این است که محرم با جو سپاهان آشناست و میان هواداران هم 

محبوب است. 
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قطع همکاری پس از 863 روز 

چهارمین استعفای مورایس پذیرفته شد

ورود وزیر ورزش به اتفاقات استقلال  
در پی شرایط ایجاد شده برای تیم فوتبال 
استقلال، وزیر ورزش و جوانان و مدیرعامل 
گروه صنایع هولدینگ خلیج فارس نشست 
ویژه ای برگزار خواهند کرد. احمد دنیامالی و علی 
عسگری امروز درباره آخرین وضعیت استقلال و 
بحران ایجاد شده در این تیم پس از نتایج اخیر، 
کره کردند. تسنیم در ادامه نوشت:  با یکدیگر مذا
کره، مقرر شد در نشست ویژه ای  پس از این مذا
شرایط باشگاه استقلال مورد بررسی قرار گرفته 
و به منظور فراهم کردن آرامش خاطر هواداران 
تصمیمات لازم اخذ شود. بر اساس این گزارش، 
وزیر ورزش و جوانان پیش از این در پاسخ 
به سوال خبرنگاری درباره وضعیت استقلال 
گفته بود: »تیم های بزرگ )مثل استقلال و 
تیم  دو  دارند.  ویژه ای  شرایط  پرسپولیس( 
پایتخت که هواداران خیلی زیادی دارند از نظر 
منابع مالی مشکلی ندارند اما ممکن است 
یکسری مسائل مدیریتی وجود داشته باشد. 
هواداران مطمئن باشند بی تفاوت نیستیم. 
تیم ها وقتی پایشان را بیرون از ایران می گذارند، 
برای من فرقی نمی کند اسم این تیم چیست و 
گر تیم ها  آن تیم برای من مثل تیم ملی است. ا
بیرون از ایران بروند و نتایج دلخواه هواداران را 

نگیرند باید رسیدگی شود. 

ویژه

محمود خسروی وفا رئیس 
کمیته ملی المپیک کشورمان 
در حاشیه بیست و هفتمین 
مجمع عممومی انجمن های 
لمپیک  ا ملی  ی  کمیته ها
)آنوک( با رئیس فدراسیون 
بین المللی وزنه برداری دیدار 

و گفت وگو کرد. 
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مرتضی کرمانی مقدم پیشکسوت پرسپولیس 
گردان  و کارشناس فوتبال در مورد حضور شا

گاریدو در لیگ نخبگان صحبت کرد. 
 نظر شما درباره دیدار پرسپولیس با الغرافه 

قطر در امارات چیست؟
 پرسپولیس در آسیا بازی های خوبی انجام 
داده ولی بدون نتیجه بوده است. ای کاش خوب 
بازی نمی کرد و امتیاز می گرفت. در آخرین بازی 
در لیگ برتر هم مغلوب استقلال خوزستان شد 
کتور بدهد. گاریدو در آسیا  تا صدر جدول را به ترا
انتظارات را برآورده نکرده هر چند مربی خوبی 
است ولی جابه جایی های زیادی در ترکیب 
تیمش دارد. او باید ترکیب اصلی را پیدا کند. 
شاید هنوز به شناخت کافی از تیمش نرسیده 
یا اینکه از سیستم چرخشی استفاده می کند. 
تیم او چون در آسیا ناموفق بوده از لحاظ روحی 
به مشکل خورده و بازی با الغرافه آخرین فرصت 
است چون هنوز بازی های پرسپولیس با الهلال و 
گر پرسپولیس  النصر عربستان باقی مانده است. ا
برنده بازی با الغرافه نشود فاتحه صعود به مرحله 

حذفی لیگ نخبگان را بخواند. 
گشت اوستون اورونوف به    درباره باز

ترکیب تیم چه نظری دارید؟
مصدومیت اورونوف به پرسپولیس لطمه زد، 
قطعاً تیمی به بزرگی پرسپولیس نباید متکی به 
یک بازیکن باشد ولی اورونوف در برنامه های 
تهاجمی خیلی تأثیرگذار است. برای دیگر عناصر 
هجومی پرسپولیس جایگزین وجود دارد ولی 
برای اورونوف جانشینی وجود ندارد. امیدوارم 
به آمادگی کامل رسیده باشد چون مصدومیت 
ک است و تشدید آن  کشاله خطرنا از ناحیه 
می تواند دوری از فوتبال را طولانی تر کند. گاریدو 
آمده تا پرسپولیس در آسیا به نتایج خوبی برسد 
که این اتفاق تا به اینجا نیفتاده، طرفداران 
پرسپولیس جامی بالاتر از قهرمانی لیگ برتر 
می خواهند. انتظارات از گاریدو مشخص است 
و بازی با الغرافه سرنوشت پرسپولیس را در لیگ 
گر در این بازی  ا نخبگان مشخص می کند. 
سرنوشت ساز برنده نشود برای صعود به مرحله 

حذفی باید منتظر معجزه باشیم. 

کرمانی مقدم:
گاریدو آمده تا 

پرسپولیس در آسیا به 
نتایج خوبی برسد

کوهپایه زاده: حال عمومی رستمی  
خوب است 

و  جانبازان  فدراسیون  رئیس  ایسنا: 
قهرمان  وضعیت  آخرین  درباره  توان یابان 
پارالمپیک گفت: حال عمومی روح ا... رستمی 
قهرمان پاراوزنه برداری خوب است و در صورت 
مرخص  بیمارستان  از  شکستگی  نداشتن 
گفت وگو با  کوهپایه زاده در  می شود. جلیل 
ایسنا، درباره وضعیت روح ا... رستمی بعد از 
سانحه تصادف اظهار کرد: روح ا... رستمی با 
پدرشان هنگام بازگشت از قم دچار سانحه 
تصادف شدند که در اثر تصادف ماشین آن ها 
گون می شود که خدا را شکر مشکل جدی  واژ
و تهدید کننده ای وجود ندارد و حال عمومی 
رستمی خوب است. رئیس فدراسیون جانبازان 
و توان یابان گفت: در بررسی های اولیه طبق 
نظر پزشک متخصص این طور به نظر می رسد 
که مشکلی در پای او احساس می شود که قرار 
است عکس حرفه ای تر و دقیق تری گرفته شود و 
با انجام یکسری اسکن از پای او وضعیتش بهتر 
مشخص می شود که آیا نیاز به عمل جراحی 
دارد و یا گچ گرفته شود. کوهپایه زاده در پایان 
که آیا تورنمنتی در  در پاسخ به این پرسش 
که رستمی به خاطر  وزنه برداری وجود دارد 
سانحه تصادف از دست بدهد؟ افزود: او در حال 
حاضر در استراحت بسر می برد و تا پایان سال 
تورنمنتی وجود ندارد که به خاطر شرایط ایجاد 
شده آن را از دست بدهد، حتی در صورتی که 
پایش دچار شکستگی شده باشد جای نگرانی 

وجود ندارد و تا آن زمان بهبود پیدا می کند. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
ایسنا: فدراسیون جهانی فوتبال موافقت کرد که از محل 
بدهی های  نهاد،  این  نزد  پرسپولیس  باشگاه  طلب های 
خارجی این باشگاه را بپردازد. بعد از شکایت نبیل باهویی 
از باشگاه پرسپولیس به خاطر پرداخت نشدن مطالباتش، 
کمیته انضباطی فیفا حکم به بسته شدن پنجره نقل وانتقالاتی 
این باشگاه تا زمان تسویه بدهی این بازیکن داد و در ادامه 
پرسپولیسی ها با ارسال نامه ای به فیفا، از این نهاد خواستند از 
محل درآمدهای پرسپولیس بدهی باهویی پرداخت شود. بر 
اساس پیگیری های ایسنا، فیفا با ارسال نامه ای به پرسپولیس 
موافقت خود را برای پرداخت مطالبات نبیل باهویی اعلام 
کرده و به این ترتیب به زودی پنجره نقل وانتقالاتی پرسپولیس 
باز خواهد شد. باشگاه پرسپولیس به خاطر حضور علیرضا 
بیرانوند، مرتضی پورعلی گنجی، وحید امیری، مهدی ترابی 
)در طی جام جهانی 2022 برای پرسپولیس بازی می کردند( در 
جام جام جهانی 2022، حدود ۷00 هزار دلار از فیفا درآمد کسب 

کرده است. 

بیــنالمــلل
 حتی خوشبین ترین هواداران بارسلونا هم نمی توانست 
تصور کنند بعد از روزهای ناامیدکننده اواخر فصل قبل، تیم 
آن ها فصل را اینقدر خوب شروع کند و علاوه بر صدرنشینی 

لیگا، ال کلاسیکو را نیز با برد پرگل به پایان ببرد.  در لا
بارسلونا در 13 بازی انجام شده در این فصل 4۷ گل 
به ثمر رسانده که بیش از هر تیم دیگری در اروپا است 

گلزن ترین تیم این فصل لقب  و باعث شده این تیم 
رده بندی  جدول  صدر  بارسلونا  این  بر  علاوه  گیرد. 
لیگا را در اختیار دارد و در حال صعود به دور حذفی  لا

لیگ قهرمانان است و توانست بایرن مونیخ 
را در دیداری حساس شکست دهد. مربی 

آلمانی با 30 امتیاز از 33 امتیاز ممکن، 90. 
90 درصد امتیازها را در این فصل به دست 
آورده است و از تمام مربیان دیگر در پنج لیگ 

معتبر اروپایی شرایط بهتری دارد. پپ 
لوئیز  و  منچسترسیتی  با  گواردیولا 

انریکه با پاری سن ژرمن 8۵. 
18 درصد امتیاز را در این 

فصل با تیم هایشان به دست 
آوردند و به طور مشترک در رده دوم 
هستند. در رده های بعدی نیز آنتونیو 
کونته با ناپولی قرار دارد که تیمش در 
این فصل 83. 33 درصد برد داشته و 
ونسان کمپانی با بایرن مونیخ ۷6. 92 

درصد برد داشته است. 

حسن روشن: موسیمانه ابتدا شبیه رایکوف بود اما... 
حسن روشن پیشکسوت استقلال به انتقاد 
کادر فنی آبی پوشان  از عملکرد مدیریت و 
پرداخت. استقلال پنجشنبه در چارچوب 
هفته دهم لیگ برتر فوتبال با نتیجه 2 بر صفر 
کتور شد. حسن روشن پیشکسوت  مغلوب ترا
استقلال در گفت وگو با ایسنا درباره شکست 
کتور اظهار کرد: بازی های  این تیم مقابل ترا
استقلال را زیاد پیگیری نمی کنم. فقط دو گلی 
که این تیم دریافت کرد را دیدم و واقعا ناراحت 
شدم. امیدوارم هرچه زودتر این شرایط به پایان 
برسد. او ادامه داد: خوشبختانه حرف هایی که 
می زدیم درست بود. گفتم برکناری نکونام در 
این مقطع درست نیست. مسئولان در این باره 

خیلی اشتباه کردند و در واقع آبروی خودشان 
رفت. الان موقع تعویض سرمربی نبود. وقتی 
استقلال در هفته سوم اولین شکست را تجربه 
کرد نکونام در مصاحبه ای گفت این تیم را 
قهرمان می کنم و دیگر نمی توانست بهانه 
بیاورد. نباید به او دست می زدند چون تیم را 
هم خودش بسته بود. متاسفانه در استقلال 
تصمیمات شخصی گرفته می شود و نتیجه اش 
همین می شود و مطمئن باشید از این هم بدتر 
خواهد شد. روشن درباره عملکرد موسیمانه 
در استقلال بیان کرد: در ابتدای آمدنش او 
را باور داشتم. چون شنیده بودم گفته بود 
کتیک  بلانکو و رمضانی را نمی خواهم چون به تا

تیم نمی خورند و می خواهم از بازیکنان امید 
استفاده کنم. حرف بزرگی زد مثل رایکوف که 
چنین کارهایی را انجام می داد. در این بازی 
که هردوی این بازیکنان را دیدم نظرم عوض 
شد. فهمیدم این مربی جرات ندارد. بلانکو که 
بیشتر شبیه کارگرهای آرژانتینی است. به نظرم 
هر مربی خوبی در این مقطع بیکار نیست. 
امیدورام این مربی بتواند نظرم را تغییر دهد. 
پیشکسوت استقلال درباره غیبتش در مراسم 
معارفه مربی تیم افزود: مربی که خودشان 
گر  انتخاب کردند را که ما نباید تایید کنیم. ا
کمیته فنی انتخاب می کرد مطمئن باشید ما 
می رفتیم. تا زمانی که کمیته فنی در باشگاه ها 

تشکیل نشود شرایط تیم ها به همین منوال 
خواهد بود. او درباره دیدار با الهلال در لیگ 
نخبگان آسیا گفت: شرایط خیلی خراب است. 
باید هرچه زودتر اوضاع تغییر کند زیرا هواداران 
نباید بیشتر از این سرخورده شوند. استقلال 
باید در این دیدار تلاشش را دو چندان کند تا 
نتیجه مناسبی را کسب کند. روشن درپایان 
درباره عملکرد شهریاری و سمیعی در استقلال 
گفت: شاید شهریاری در صبا نتایج خوبی 
کسب کرده باشد اما در استقلال شرایط فرق 
می کند. اینجا حیا کن رها کن دارد. در استقلال 
شلوار پاره می کنند. باید قبول کنیم عملکرد 

مدیریت استقلال خوب نبوده است. 

گفت: در جلسه 2  کشتی  علیرضا دبیر رئیس فدراسیون 
ساعته که با کادر فنی تیم ملی کشتی آزاد در آلبانی داشتم به 

آن ها گفتم که باید بهتر و به شیوه ای دیگر تمرین کنیم.
    عملکرد تیم های ملی

عملکرد  مورد  در  کشتی  فدراسیون  رئیس  دبیر  علیرضا 
تیم های ملی کشتی در رقابت های جهانی آلبانی اظهار کرد: 4 
تیم به این مسابقات اعزام کردیم که 2 تیم زیر 23 سال )امید( 
ما هم در آزاد و هم در فرنگی با اقتدار قهرمان جهان شدند که 

این افتخار بزرگی برای کشتی ایران است.
    اوزان غیر المپیکی

وی در مورد مسابقات اوزان غیر المپیکی گفت: در کشتی 
فرنگی یک مدال طلا و یک مدال نقره گرفتیم و دوم شدیم که 
عملکرد خوبی بود اما در کشتی آزاد با یک مدال برنز در 4 وزن 
سوم شدیم. محاسبه رده بندی تیمی در رقابت هایی که تنها 
گر این مسابقات در 10 وزن  4 وزن است، کار درستی نیست و ا
برگزار می شد، الان ژاپن یا گرجستان در جایگاه های اول و دوم 
گر 6 وزن دیگر تیم ها  نبودند. رئیس فدراسیون کشتی افزود: ا
در اینجا بودند می توانستند در نتیجه نهایی به ما کمک کنند، 

همانطور که آمریکا نیز در این مسابقات تنها 2 مدال برنز کسب 
کرد یا کشتی روسیه با آن همه عظمت تنها یک مدال طلا در این 
رقابت ها بدست آورد. دبیر تصریح کرد: باید قبول کنیم که تیم 
ملی کشتی آزاد باید بهتر نتیجه می گرفت اما امیرمحمد یزدانی 
مدال آور ما به دلیل مصدومیت جای خود را به یک کشتی گیر 
جوان به نام سینا خلیلی داد. در وزن های ۷9 و 92 کیلوگرم نیز 
باید بهتر نتیجه بگیریم اما از اتفاقی که برای محمد نخودی یا 
کامران قاسم پور افتاد می توانیم ناراحت شویم و بگوییم چرا 

باختیم یا آن را یک نقطه عطف بدانیم.
   مانند ژاپن؟

رئیس فدراسیون کشتی ادامه داد: در جلسه 2 ساعته که با 
کادر فنی تیم ملی کشتی آزاد در آلبانی داشتم به آن ها گفتم که 
باید بهتر و به شیوه ای دیگر تمرین کنیم؛ طوری که ژاپن تمرین 
می کند و در این چند سال گذشته نشان داده که متمایز از دیگر 
تیم ها کار می کند. من یک اطلاعاتی از کشتی ژاپن بدست آوردم 

که جالب است.
دبیر اظهار داشت: خدا را شکر که این اتفاق در مسابقات 
گر این اتفاق در مسابقات  اوزان غیر المپیکی و در 4 وزن افتاد، ا

جهانی 202۵ یا 2026 که در 10 وزن رخ می داد می افتاد، چه! البته 
ما توانستیم که آمریکا را هم در المپیک و هم در رقابت های 
جهانی امسال جا بگذاریم، اما نباید از روس ها فرار کنیم بلکه 
باید با آن ها مصاف بدهیم. باید تیم به تیم با روس ها رقابت 
کنیم و کشتی بگیریم تا ایراد کارمان در بیاید. باید ببازیم تا 

بتوانیم بردن را یاد بگیریم.
    المپیک ۲۰۲8

باشد،   2028 المپیک  نگاهمان  باید  اینکه  بیان  با  وی 
خاطرنشان کرد: خدا را شکر که ایراد کار ما در این 4 وزن درآمد، 
در مسابقات اوزان غیر المپیکی قبلی 2 تیم آزاد و فرنگی ما تنها 
یک مدال برنز گرفتند، اینجا یک طلا، یک نقره و یک برنز گرفتیم، 
البته این موضوع مهم نیست و به دنبال قیاس کردن نیستم. ما 
می توانیم از این اتفاق غصه بخوریم یا آن را یک نقطه عطف برای 
خود بدانیم که باعث شود به موفقیت برسیم. رئیس فدراسیون 
کشتی گفت: این شکست ها جزئی از ورزش است اما باید آن را 
جبران کنیم. حتما باید بهتر و محکمتر کار کنیم. قبل از این 
هم گفتم که ما هنوز عقب هستیم و باید بیشتر و بهتر کار کنیم و 

اعتقاد دارم که هرچه کار کنیم نتیجه می گیریم.

 استقلال با بازیکنان امید 
به مصاف الهلال برود بهتر است!

کتور در هفته دهم لیگ برتر  تیم فوتبال استقلال مقابل ترا
فوتبال، تن به شکست داد. از مدیر و مربی و بازیکن می آید و می رود 
و در آخر همین هوادار برای استقلال می ماند. کار به جایی رسیده 
که شخصیت استقلال در حال نابودی است. مشکل اصلی تنها 
سیستم مدیریت است. نه تنها در مقطع کنونی، بلکه در یک 
دهه گذشته مدیران بلایی به سر استقلال آوردند که این تیم از 
ریشه در حال سوختن است. این یک حقیقت است که یک دهه 
 ، قبل پرسپولیس هم همین وضعیت را داشت و شاید هم بدتر
اما بعد برانکو آمد و تیم را نجات داد. حال طی یک دهه مدیرانی 
به استقلال آمده اند که از لحاظ مالی کمر باشگاه را شکاندند. در 
2 بازی هیچ مربی نمی تواند خودش را نجات دهد و هر کس او را 
در این مقطع نقد کند نشان می دهد از فوتبال چیزی نمی فهمد. 
متأسفانه افرادی که در چند سال اخیر در استقلال بودند باعث 
شدند تیم شخصیتش را از دست بدهد. بازیکنان چند هفته 
دیگر روپایی زدن را هم فراموش می کنند چه برسد به بازی کردن! 
در این زمان بزرگ تر های تیم باید وضعیت را کنترل کنند و روحیه 
تیم را حفظ کنند که متأسفانه تیم بزرگ تر هم ندارد. نه روی 
نیکمت و نه در زمین بزرگ تری نداریم که تیم را جمع کند. برخی 
بازیکنان خجالت نمی کشند چرا که چند وقت پیش باخبر شدم 
بازیکنان گفته اند چرا رامین رضاییان فلان قدر گرفته و ما اینقدر؟! 
شما باید خجالت بکشید و در فوتبال حرفه ای این موضوعات را 
نداریم. باید در باشگاه تعادلی وجود داشته باشد، اما نباید باعث 
ایجاد تفرقه شوند. در تیم استقلال فرد محوری مد شده. سیستم 
فنی و مدیریتی خوب نیست و هیچ چیز سرجایزخودش نیست. 
بازیکنان در مقطع کنونی شخصیت فنی ندارند. هواداران داد 
می زنند که بازیکن بی غیرت نمی خواهیم، اما به نظرم بازیکنان 
استقلال بی غیرت نیستند؛ بلکه اعتماد به نفس کافی برای بازی 
کنون نکونام  کردن ندارند. بازیکنان توان بازی کردن ندارند. ا
رفت و موسیمانه آمد؛ وقتی بازیکنان همکاری نمی کنند و دل به 
کار نمی دهند چگونه او می خواهد موفق شود؟ امیدوارم زودتر 
نیم فصل برسد و یکسری تغییرات ایجاد شود. من با این قضیه 
کوتا را نگه داریم و مابقی  که ما اندونگ، ماشاریپوف، رضاییان و کا
را کنار بگذاریم و با تیم امید در ادامه بازی کنیم، موافق هستم. با 
سیستم مدیریتی استقلال در یک دهه گذشته؛ به نظرم ما باید 
در لیگ دسته 3 بازی می کردیم، اما آن شخصیت بزرگ و غیر 
انکارشدنی استقلال باعث شده که تیم تا به اینجا در لیگ بماند. 
اینکه استقلال هنوز نفس می کشد فقط به خاطر نام او بوده، 
وگرنه بازیکنان زیادی آمدند و تا به جایی رسیدند، رفتند. ما یک 
گر  شخصیتی در آسیا داریم که هنوز از ما می ترسند و باید بگویم ا
می خواهیم این شخصیت هنوز پابرجا بماند بهتر است تیم امید 
را به همراه سه یا چهار بازیکن به مصاف الهلال بفرستیم. چرا که 
بازیکنان جوان در حال حاضر انگیزه زیادی دارند و روحیه جوانی 
قطعاً جواب خواهد داد. برای مصاف با الهلال فقط باید دعا 
کنیم. باید از همه بخواهیم با هر اعتقادی که دارند برای موفقیت 
استقلال مقابل الهلال دعا کنند؛ چرا که استقلال تنها تیمی است 
که در آسیا طی چندین دهه گذشته آبروداری کرده است و الان 

باید برای حفظ این آبرو بازیکنان تلاش کنند. 

علیلطیفی
کارشناسفوتبال

: باید مثل ژاپن تمرین کنیم!  دبیر


